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Zápis z jednání Výboru MAS
konaného dne 23.01.2025

Dnešnímu jednání MAS je přítomno 9 členů výboru z celkového počtu 11, tudíž dnešní Výbor MAS je
usnášení schopný. Sestavením zápisu je pověřen/a Bc. Olga Vilímková.

Přítomni:
Radim Haitl - Obec Střítež n.L. (sektor V; 1-obce)
Alexandra Holčáková - FO Jindřichov (sektor S; 2-zemědělství, lesnictví, potravinářství)
Petra Kočnarová - Obec Skalička (sektor V; 1-obce)
Eduard Kozák - FO-PODN. Bělotín-Lučice (sektor S; 2-zemědělství, lesnictví, potravinářství)
Vladimíra Kubešová - Tělocvičná jednota SOKOL Hranice (sektor S; 5-spolky)
Vojtěch Skácel - FO Rakov (sektor S; 6-občané)
Jaroslav Šindler - Obec Partutovice (sektor V; 1-obce)
Eduard Tomeček - TJ Sokol Horní Újezd, z.s. (sektor S; 5-spolky)
Alena Veličková - SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů Horní Újezd (sektor S; 5-spolky)
Přítomno členů: 9

Omluveni:
Jiří Dostalík - Obec Bělotín (sektor V; 1-obce)
Marcela Tomášová - Mikroregion Hranicko (sektor V; 1-obce)

Přítomni za kancelář MAS:
Mgr. František Kopecký (pracovní)
Žaneta Rosová, DiS.
Mgr. Hana Gaďurková
Bc. Olga Vilímková
Ing. Barbora Matušková
Karolína Berousková (pracovní)

Host:
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Program jednání Výboru MAS konaného dne 23.01.2025, od 15:30
1. Změna č.2 Výzvy č.4 MAS-IROP HASIČI
2. Členství ve vznikajícím spolku Platforma rozvoje NNO
3. Projekt na podporu značky MB v roce 2025 z dotačního titulu Olomouckého kraje

Předseda Výboru MAS se dotázal, zda má někdo námitky proti programu nebo návrhy na jeho změnu?
Nikdo nevystoupil.

1. Změna č.2 Výzvy č.4 MAS-IROP HASIČI
Na základě monitoringu realizace podpořených projektů se u některých žadatelů objevila  obava
o nestihnutí termínu nejzazší realizace projektu (31.5.2026) podpořeného v rámci Výzvy č.4 MAS-IROP
HASIČI. MAS může eliminovat toto riziko změnou ve Výzvě č.4 MAS-IROP HASIČI, kdy posune nejzazší
termín ukončení realizace projektu na 31.5.2027. MAS předpokládá, že tato změna bude prospěšná
i pro další žadatele, kteří již dříve avizovali určitou míru rizika s pozdním dodáním techniky nebo
časovým nesouladem obdržení doplňkové podpory z GŘ HZS a od Olomouckého kraje. Žadatelé, kteří
budou chtít tohoto posunu využít, si pak individuálně podají na ŘO IROP Žádosti o změnu ve svých
projektech.
Tento posun nebude mít vliv na plnění milníků, které jsou pro MAS stanoveny pouze pro rok 2025.
MAS změnu konzultovala také s Řídícím orgánem IROP, který odpověděl, že toto je v gesci MAS, pouze
hrozí  nerovný  přístup  k  žadatelům,  když  by  např.  svého  času  potenciální  žadatel  kvůli  tehdy
stanovenému datumu 31.5.2026 nepodal Žádost o dotaci a při stanoveném termínu 31.5.2027 by ji
podal. Management je si takřka jist, že žádný takový tady není. 14 obcí podalo Žádosti, kdo nepodal,
tak o tom dopředu MAS výslovně informoval a důvody byly vždy jiné, než případná příliš krátká lhůta
na realizaci. V případě potřeby MAS může od nežádajících obcí získat písemná prohlášení.
Naopak pozitiva této změny vysoce převažují,  protože jinak by hrozilo riziko nestihnutí  realizace
a neproplacení dotace, MAS by pak musela vrácenou alokaci znovu vyhlašovat.

UVMAS/1/2025
a) Výbor MAS projednal Změnu č.2 ve Výzvě č.4 MAS-IROP HASIČI
b)  Výbor  MAS  schválil  posunutí  termínu  fyzického  ukončení  realizace  projektu  v  této  Výzvě
z 31.5.2026 na 31.5.2027
c) Výbor MAS schválil Změnu č.2 ve Výzvě č.4 MAS-IROP HASIČI
(Pro: 8 proti: 0 zdržel se: 1 )

2. Členství ve vznikajícím spolku Platforma rozvoje NNO (Navrhovatel: Mgr. František Kopecký
(pracovní))
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Platforma rozvoje  NNO je   dosud  neformálním sdružením povětšinou  MASek,  dalších  organizací
a osob. Vznik inicioval Roman Haken. Původně byla součástí platformy Hranická rozvojová agentura,
po ukončení činnosti účast v platformě volně přešla na MAS Hranicko. Dosud se jednalo především
o rozesílku mailů, nabídku pracovních a poznávacích cest do zahraničí, semináře, workshopy.

Roman Haken nyní oslovil zapojené subjekty s těmito návrhy:
... Jak někteří víte, zabývali jsme se delší dobu transformací z volného sdružení na právnickou
osobu,  což se díky několika našim členům podařilo (veliké díky !)  a máme status zapsaného
spolku, což nejlépe odpovídá naší struktuře.   Na národní úrovni je Platforma rozvoje NNO členem

sítě NeoN,  kterou tvoří  více než 20 sítí  zastřešujících celkem přes 600 neziskových organizací.

Zastupuje jí  Spiralis www.spiralis-os.cz a v NEONu jsme vedení jako střešní organizace pro NNO

v  oblastech  Komunitně  vedený  rozvoj,  podpora  kompetencí  lokálních  vůdců,  organizační  a  finanční

managment a legislativní  podpora pro NNO a sociální  podniky s regionálním pokrytím ve všech

regionech ČR.  

Pod naším IČ (opět za přispění malého týmu dobrovolníků, a opět díky !!) jsme připravili a podali
projekt na  poměrně komplikovaný zdroj  EU –  CERV –  a  vVýsledky budou známy během jara.

V projektu jde hlavně o posilování neziskového/občanského sektoru v České republice a intenzivní

komunikaci  se slovenskými „mimovládkami“,  abychom dokázali  předejít  možné diskriminaci  části

NNO u nás dle poučení ze současného vývoje na Slovensku. Dále je v projektu kladen důraz na rozvoj

partnerství  mezi  veřejnou  správou  a  občanským sektorem a  na  účast  občanů  v  rozhodovacích

procesech v ČR.  

Rádi bychom opět nastartovali  pravidelné setkávání členů Platformy,  tak, jak bylo zavedeno

za podpory Spiralis z. s. (díky do třetice !!!). Čeká nás první Ččlenská schůze, kterou bychom chtěli

spojit s restartem diskuse ohledně směřování Platformy do budoucích let. Chceme se ucházet o grant

Úřadu vlády ČR na podporu sítí občanského sektoru na národní úrovni, chceme hledat další zdroje

pro naši činnost. Základem Platformy budete vždy Vy, zástupci neziskových organizací na místní

a regionální/krajské úrovni spolu s národními experty na neziskový sektor.  

Proběhlo úvodní jednání na Ministerstvu práce a sociálních věcí, které masivně rozbíhá podporu
sociálních podniků v České republice, dle našeho víceletého závazku v rámci EU. Obsahem byla

možná účast Platformy a jejích členů jako aktérů rozvoje sociální ekonomiky v ČR.

Prosím, podívejte se na Stanovy (v příloze), a sdělte nám, zda má Vaše organizace nadále či nově
zá jem  o  č lenstv í  v  P la t formě  ( s o u č a s n í  z á j e m c i  j s o u  u v e d e n i  n a  w e b u

platformanno.weebly.com,  který  bude  aktualizován).  Členský  příspěvek  bude  výslednicí  naší
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diskuse, a jeho výše by neměla být překážkou pro žádnou z NNO.

 Následně proběhla diskuse, ze které vyplynulo, že Výbor MAS prozatím neschválí plné členství MAS
Hranicko v této organizaci, ale rádi bychom zůstali prozatím v roli aktivního pozorovatele s tím, že
na konci  roku 2025 vyhodnotíme dosavadní  aktivity  a činnost  spolku Platforma pro rozvoj  NNO
a znovu posoudíme, zda by pro naši MAS bylo plné členství přínosné. Manažer Kopecký tedy osloví
pana Hakena s žádostí, aby naše MAS mohla nadále dostávat aktuální informace a pobídky od spolku
a měla tak ucelený přehled o aktivitách spolku.  

UVMAS/2/2025
a) Výbor MAS projednal členství MAS Hranicko v zapsaném spolku Platforma rozvoje NNO, z.s.
b) Výbor MAS schválil členství MAS Hranicko v zapsaném spolku Platforma rozvoje NNO, z.s.
(Pro: 0 proti: 9 zdržel se: 0 )

3. Projekt na podporu značky MB v roce 2025 z dotačního titulu Olomouckého kraje
(Navrhovatel: Bc. Olga Vilímková)
Vilímková  O.  uvedla,  že  MAS  Hranicko  by  se  opět  mohla  v  tomto  roce  zapojit  do  „Programu
na podporu místních produktů 2025“, který vyhlašuje každoročně Olomoucký kraj. Náplň projektu by
byla obdobná jako v loňském roce. Pořídili bychom další samolepky a visačky značky, prezentovali
bychom  značku  na  významných  akcích.  Rozpočet  projektu  by  byl  100  000,-  Kč.  Příspěvek
Olomouckého  kraje  tvoří  50% tedy  50.000,-  Kč,  spolufinancování  MAS  je  50.000,-  Kč,  které  pochází
z vedlejší hospodářské činnosti na podporu značení výrobků. V roce 2024 se podařilo za stejnou
částku  pořídit  profesionální  fotografie  3  výrobků/výrobců  a  pokračovali  jsme  s  propagací  značky
prostřednictvím výrobců  na  sociálních  sítích.  Značku  jsme prezentovali  v  březnu  na  Konferenci
Hranický kras a v říjnu 2024 na Podzimních farmářských trzích v Hranicích. Vyhlásili jsme anketu
směrem  k  výrobců,  zda  se  budou  ochotni  finančně  spolupodílet  na  projektu  i  v  tomto  roce.  Větší
výrobci  svou  ochotu  na  spolufinancování  vyjadřují,  malí  producenti  a  řemeslníci  nejsou  stále
na spolufinancování připraveni, stále argumentují poplatkem za užívání značky. Anketou mezi výrobci
(odpovědělo 9 výrobců z 25) jsme zatím zjistili, že ti, kteří jsou ochotni se na spolufinancování podílet,
shromáždí v tuto chvíli částku 17 500,- Kč. Z poplatku za užívání značky získává MAS 27 000,- Kč.
Z toho budeme platit Asociaci regionálních značek 20 000,- Kč členský příspěvek a další poplatky
za cestovní náklady, propagaci cca 5 000,- Kč. Na spolufinancování projektu tak zbývá cca 2 000,- Kč.
Navrženým modelem pro podání žádosti  o dotaci  z výše uvedeného programu pro rok 2025 je:
spolufinancování  MAS Hranicko  25  000,-  z  vedlejší  hospodářské  činnosti  a  výrobci  se  budou  podílet
minimálně  25  000,-  Kč.  Příslib  výrobců  se  spolufinancováním  bude  podmínkou  pro  podání  žádosti
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o  dotaci  z  výše  uvedeného  programu.  
Dále Vilímková O. uvedla, že vzhledem k faktu, že MAS Hranicko je koordinátorem značky, je hodně
důležité o ní pečovat a posouvat ji dále. Díky projektu v loňském roce byl nastaven proces propagace
značky směrem k veřejnosti (tato byla v dřívějších letech zanedbána), především na sociálních sítích
a významných akcích, kde byla zaznamenána kladná odezva jak od výrobců, tak od občanů regionu.
Samozřejmě ruku v ruce šla i propagace MAS samotné. Management MAS a předseda Výboru MAS po
vzájemné dohodě doporučili pokračovat v této činnosti a nezahodit tak dobře nastavenou aktivitu
do koše. Finanční příspěvek MAS je možné zaplatit ze zisku hospodářské činnosti, který je určen
na další rozvoj činnosti spolku.

UVMAS/3/2025
a) Výbor MAS projednal projekt na podporu značky MB v roce 2025 z dotačního titulu Olomouckého
kraje   
b) Výbor MAS schválil spolufinancování projektu ve výši 25 000,- Kč 
c) Výbor MAS schválil  podání žádosti o dotaci z „Programu na podporu místních produktů 2025“
Olomouckého kraje
d) Výbor MAS pověřil předsedu spolku podepsáním žádosti o dotaci
(Pro: 9 proti: 0 zdržel se: 0 )

Zapsala: Bc. Olga Vilímková
Vojtěch Skácel

Předseda Výboru MAS


